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Motto celého projektu přeměny zahra-
dy davelské školky na „Kouzelný přístav“ 
vychází z  umístění školky na  jedineč-
ném místě u  soutoku Vltavy a  Sázavy, 

kde jsou děti celoročně v přímém kon-
taktu s  řekou a  lodním provozem. Za-
hrada je součástí romantiky řeky, avšak 
je samostatným prostorem tajemství, 

dobrodružství a  fantazie. Podněcuje 
touhu vše si zde vyzkoušet, vše objevit 
a vše se dozvědět.

Podrobnosti na straně 12
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Z městyse

Na  6. zasedání zastupitelstva městyse 
Davle konaného 24.  9.  2015 v  sále Ho-
telu Pivovar byli přítomni téměř všichni 
zastupitelé.

Byl zkontrolován zápis z  minulého 

zasedání:

• Byla provedena kontrola zastávek Da-
vle, Portus a Davle, U Kiliána a jejich výš-
ka odpovídá správným parametrům.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí rozbor 

hospodaření za II. čtvrtletí roku 2015.

Zastupitelstvem byly schváleny ná-

sledující body:

• úprava rozpočtu č. 4 a 5 v roce 2015;
• revokace – zrušení bodu č. 17 

z 5. zasedání ze dne 25. 6. 2015 (pro-
dej pozemku p.č. 607/1 v  k.ú. Davle 
Vladimíru Švejdovi);

• prodej pozemku p.č. 607/1 v  k.ú. 

Davle – 48  m2 Petru Švejdovi cenu 
24 000 Kč;

• odkoupení ¼ podílu pozemků p.č. 

501/1 – 875  m2 a  503/17 – 532  m2 

v k.ú. Davle za cenu 12 718 Kč od Ve-
roniky Huječkové;

• odkoupení pozemku p.č. 164/49 – 

181 m2 za cenu 1 000 Kč od Mgr. Bo-
rise Monoszona;

• smlouva o  zřízení věcného bře-

mene s  ČEZ Distribuce, a.s., č. IV-12-
6011722/1;

• přijetí dotace ze  Středočeského 

kraje – Fondu cestovního ruchu 

a uzavření smlouvy „Naučná stezka 

– Střed Čech“ ve výši 99 999 Kč;
• název nově vzniklé komunikace – 

Smíškova – nad Měchenicemi v loka-
litě Rovina;

• měsíční odměny neuvolněným čle-

nům zastupitelstva dle nařízení 

vlády č. 37/2003 Sb.;
• posouzení stavby rodinného domu 

s pultovou střechou – Jakub Pilecký, 
za  podmínky, že  sklon střechy bude 
minimálně 8%.

Zastupitelstvo neschválilo odkoupení 

chaty č. ev. 300 v k. ú. Sázava u Davle 

za cenu 2 000 000 Kč od Heleny Kubíkové.
Pan starosta Prokůpek informoval přítom-
né, že  proběhla kontrola z  Ministerstva 
fi nancí na dotace na „čisticí vůz“ a „proti-
povodňová opatření“ (cesty Na Třešňov-
ce, V Kejsíři, K Borovíčku) a ani v jednom 
případě nebyla porušena rozpočtová 
kázeň; byly přidány spoje jedoucí do Da-
vle autobusu č. 390; proběhne uzávěrka 
ulice od stavebnin k parku, která souvisí 
s opravou shybky; stavba přístavby ZŠ má 
v tuto chvíli zpoždění kolem 10 dnů; Mi-
nisterstvo pro místní rozvoj – z fi nančního 
ohodnocení modré stuhy bylo původně 
v  plánu opravit Starý davelský most – 
toto bude fi nančně náročnější. Podařilo 

se  změnit projekt na  multifunkční hřiště 
ve  Sloupu. Paní ministryně toto řešení 
podepsala, bude třeba záměr znovu po-
dat. Výběrové řízení na tuto akci proběhlo 
30. 9. 2015.
Pan místostarosta Němec informoval 
o dokončování zahrady mateřské ško-

ly, dokud nebude vydán certifi kát, není 
možné užívat zahradu dětmi, dílo mělo 
být předáno 31.  8.  2015. Dílo by  mělo 
být převzato v pátek 25. 9. 2015.

Na závěr zasedání proběhla diskuze:
• Nabídka k  odprodeji části pozemku 

č. 164/47, k.ú. Davle v ulici Okružní (pí 
Pejčochová).

• Stále se  upozorňuje na  zápach v  ob-
lasti Kilián (pan Rykl).

• Pan Ježdík pak položil několik otázek.
• Kdy má být hotová škola podle plánu? 

– Termín dokončení je 13. 11. 2015
• Kolik stála zahrada mateřské školy? 

– Tento projekt vyšel na 2 059 095 Kč 
včetně DPH. Budou u  přebírání této 
zahrady 25. 9. 2015 všichni odborníci? 
– Ne, všichni odborníci byli přítomni 
již dne (24. 9. 2015) na kontrolním dni.

• Do  Sportovní haly zatéká. Bude 
se to opravovat? – Ano, fi rma, která sta-
ví školu, opraví i střechu sportovní haly.

• Bude se nějak řešit bezpečnost na se-
maforu u ZŠ? – Ano, možným řešením 
je instalace kamer. Městys se  snaží 
přesvědčit policii na  Hradištku, aby 
zde vykonávala pravidelné kontroly.

Na základě havarijního výměru, který byl 
vyhlášen před několika lety na vodovod-
ní potrubí pod řekou Vltavou, se koneč-
ně na  základě výběrového řízení začalo 
29. 9. s  opravou. Opravu provádí fi rma 
ZIKUDA – vodohospodářské stavby spol. 
s r.o. z Turnova. V roce 1954 byly do řeky 
položeny dvě litinová potrubí DN 300 
o délce 137,5 metru. Několik let už bylo 
jedno potrubí vyřazeno úplně a veškerá 
přiváděná voda pro Davli protékala pou-
ze jedním. Ačkoli shybka byla původně 
navržena jako tlakové potrubí pro tlak 
2,0 MPa, vzhledem k  havarijnímu stavu 
byla provozována na  tlak 0,4 MPa, aby 
se stávající potrubí zcela nerozlétlo. Na-

štěstí k  žádné havárii nedošlo. Potrubí 
se  jako takové nebude opravovat, ale 
bude se do stávajícího potrubí zatahovat 
potrubí nové DN 150. První práce byly za-
počaty už v květnu, kdy proběhla kame-
rová zkouška potrubí. Poté následoval 
obrus vnitřních krust. Protažení prvního 
potrubí se  podařilo 1. 10. uskutečnit. 
Po  provedení tlakové zkoušky dojde 
k přestrojování armaturních uzlů a k pří-
pravě pro zatažení druhé větve. Pokud 
vše půjde bez problémů, měla by  být 
celá akce k 26. 10. 2015 dokončena. Cena 
celé akce by měla být 3 627 924 Kč a celá 
by měla být kryta z rozpočtu Účelového 
sdružení obcí Posázavského vodovodu.

Veřejné zasedání

Oprava havarijního stavu vodovodního řadu „shybka pod Vltavou“
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Z městyse

V  polovině července letošního roku 
se  začalo na  nejnákladnější stavbě 
v  tomto roce – nástavbě ZŠ Davle. Ná-
stavba se  uskutečňuje z  důvodu vyso-
kého počtu žáků a dle prognózy na pří-
ští léta bychom bez rozšíření ZŠ Davle 
o několik tříd nemohli přijmout více než 
jednu třídu dětí. Stejný problém mají 
sousední obce Hradištko i  Štěchovice. 
Součástí celého díla není jen nástavba 
ZŠ Davle, ale i  rozšíření školní jídelny 
a úprava nového schodiště. Celou stav-
bu realizuje fi rma PRADAST, spol. s r. o., 

za vysoutěženou cenu 27 764 355,48 Kč. 
Nejvyšší částkou se  bude podílet Mini-
sterstvo fi nancí ČR (18 614 000 Kč), Pe-
trov u  Prahy (1 661 000 Kč), Měchenice 
(1 250 000 Kč), Hvozdnice (1 227 000 Kč), 
Bojanovice (658 666  Kč), Bratřínov 
(432 000  Kč) a  na  Davli zbývají necelé 
4 miliony. V celkové částce však nejsou 
zahrnuty vedlejší náklady stavby jako 
stavební dozor, autorský dozor, koor-
dinátor bezpečnosti práce, projektové 
práce při změnách projektu apod.

Kvůli nástavbě ZŠ Davle musela být 
uzavřena celá nová budova školy a  my 
jsme byli před problémem, kam umís-
tit provizorně 4 třídy. Jako nejvhodnější 
byly vybrány prostory u  Mateřské školy 
ve Hvozdnici. Chtěl bych tímto poděko-
vat paní starostce JUDr. Heleně Kučerové 
a zastupitelstvu Hvozdnice za vypůjčené 
provizorní prostory. Přímou dopravu dětí 
školním autobusem jsme domluvili s fi r-
mou Uher. Stavba by měla být do konce 
letošního roku hotová, tak snad se  vše 
podaří, jak si všichni přejeme.

Mgr. Jiří Prokůpek

Slovo starosty

Svoz nebezpečného 
odpadu

17. 10. 2015
v čase 

od 8.30 do 10.30 hodin

Stanoviště:

Sázava u obchodu 8.30–9.00
Kejsíř 9.00–9.15

Vltavanka 9.15–9.30
Vinice 9.30–9.45

Račana 9.45–10.00
Sloup 10.00–10.15

Upozornění
Od 1. 11. do 3. 11. bude uzavřen 

železniční přejezd na Libřici 
a od 6. 11. do 9. 11. 

bude uzavřen železniční přejezd 
na Sázavě (u školky).
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Milí Davelští,
nový školní rok jsme letos zahájili ne-
tradičně na  dvou místech. V  davelské 
škole započala výstavba nového patra, 
a  tak výuka našich nejmenších školáků 
dočasně probíhá v zapůjčených prosto-
rech nad mateřskou školou ve Hvozdni-
ci. Prvňáčky a  druháčky tak letos slav-
nostně přivítali davelský pan starosta Jiří 
Prokůpek a paní starostka obce Hvozd-
nice Helena Kučerová. Prvňáčků letos 
nastoupilo rovných padesát a  v  jejich 

první školní den je doprovodili i rodiče, 
prarodiče a  sourozenci. Všichni zúčast-
nění využili možnosti prohlédnout si 
krásně nazdobené a útulné školní třídy.
Začátek školní výuky je pro čerstvé 
prvňáčky i  jejich rodiče náročným ob-
dobím. Děti procházejí změnou z  po-
hodového období školkového hraní 
do  režimu intenzivní školní práce, do-
mácí přípravy a  odpoledních aktivit 
ve  školní družině či zájmových krouž-
cích. Někomu zpočátku dá zabrat ran-
ní vstávání a  včasný příchod do  školy, 
některému školáčkovi chybí hodinka 
odpoledního spánku. Naše paní učitel-
ky jsou však vlídné, trpělivé a tolerantní 
a již nyní na počátku měsíce října mohu 

konstatovat, že  náročné adaptační ob-
dobí přináší své ovoce.
Ač jsou školní povinnosti důležité a jejich 
plnění nezbytné, nezapomínejte prosím, 
milí rodiče, na  to, že  školáci jsou stále 
a hlavně dětmi a potřebují prostor a čas 
pro hru, odpočinek, pohyb a  sladké nic-
nedělání. Povídejte si s nimi, zajímejte se, 
co nového se ve škole dozvěděli, co zají-
mavého viděli, s kým a na co si odpoledne 
ve  družině hráli. Děti jsou vděčnými vy-
pravěči a vy dospělí si užívejte ta léta, kdy 
jsou děti ochotné vám povídat a  sdílet 
svoje úžasné postřehy, radosti i starosti.
Přeji vám všem příjemné dny barevné-
ho podzimu.

Jana Hrubá, ředitelka školy

Vážení rodiče, milí čtenáři,

nový školní rok má pomalu za sebou prv-
ní čtvrtletí. Všichni jsme si přivykli na nová 
pravidla školní docházky, která musela 
vzniknout v důsledku probíhající přístav-
by školy. Stavba zdárně pokračuje, což 
s velkým očekáváním pozorujeme a těší-
me se na nové prostory, které jsou pro bu-
doucí chod školy nezbytné. Přístavba je 
zcela mimořádnou událostí, která se bo-
hužel neobejde bez určitých omezení 
a  případných nepříjemností. Děkujeme 
všem rodičům, dětem, učitelům a  obča-
nům Davle za jejich pochopení, vstřícnost 
a trpělivost s probíhající stavbou.
V pondělí 21. září 2015 se konaly pravi-
delné konzultační hodiny, které proběh-
ly bez aktivní účasti rodičů.

Školská rada projde v  nejbližších 
týdnech svou změnou, protože jsou 
na  měsíc listopad naplánovány vol-
by do  školské rady. Budou voleni jak 
zástupci rodičů, tak pedagogických 
pracovníků. Volby proběhnou v  termí-
nu podzimních třídních schůzek dne 
5.  11.  2015, aby se  podpořila co nej-
větší účast rodičů, resp. voličů. Oslo-
vujeme tímto zájemce, kteří chtějí 
svůj čas věnovat školní problematice 
a  úzce se  zapojit do  práce ve  školské 
radě, máte možnost i  vy kandidovat 
do  školské rady. Vaše rozhodnutí je 
nutné oznámit písemně v průběhu mě-
síce října paní ředitelce na e-mailovou 
adresu reditel@zs -davle.cz. Funkční 
období členů školské rady je tři roky, 
činnost ve  školské radě je dobrovolná 

a  bezplatná. Hlavním posláním škol-
ské rady je podílet se  na  spolupráci 
školy s rodiči, součinnosti školy a obce 
a  být nápomocni vedení školy, zřizo-
vateli a rodičům žáků při správě školy. 
Členové školské rady jsou partnerem, 
poradcem, posluchačem a  podílejí 
se na  tom, aby se davelská škola stala 
kvalitní a  vyhledávanou základní ško-
lou našeho regionu.
Školská rada přivítá vaše podnětné ná-
měty a  připomínky. Kontaktovat nás 
můžete na  e -mailové adrese školské 
rady skolskaradadavle@seznam.cz 
nebo na  našich kontaktních adresách, 
které jsou uvedeny na  stránkách školy 
www.zs-davle.cz. Přejeme dětem i rodi-
čům spokojené a příjemné chvíle proži-
té ve škole. Těšíme se na setkání s vámi 
na akcích školy, v měsíci říjnu nás čeká 
již tradiční dýňobraní se školní družinou.

Za školskou radu
Jana Slancová

Iveta Hessingová

Školní okénko

Slovo ředitelky

Volby do školské rady
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Školní okénko

Trojice našeho věku. Najde se mezi námi 
pouze minimum lidí, kteří tato zařízení 
nepoužívají. Téměř každý dospělý je 
ke  své práci, zábavě, sbírání informací 
potřebuje. A děti? Děti je ovládají mož-
ná i  lépe než dospělí. Ale víme všichni, 
jak se bezpečně chovat v internetovém 
prostředí, abychom se nestali obětí ky-
beršikany?
Jak se  dá defi novat kybešikana? Touto 
otázkou se  zabýval v  loňském školním 

roce PhDr.  Jan Traxler. Jeho přednášky 
se zúčastnili davelští pedagogové, ale zvá-
na byla i široká veřejnost. Téma kyberšika-
ny je zajímavé a poučné nejen pro dospě-
lé, nýbrž, a možná hlavně, pro naše žáky.
Vedení davelské školy pozvalo pana 
Traxlera k nám znovu, aby žákům osmé 
a  deváté třídy vysvětlil a  přiblížil ná-
strahy a úskalí internetu. V pátek 25. 9. 
proběhly dva tříhodinové semináře. 
Žáci spolu s  lektorem probrali to, jak 

se  bezpečně chovat na  internetu, ob-
zvlášť na sociální síti Facebook. Zde jim 
předložil, jaká rizika přináší například 
anonymní seznamování. Cílem celé 
přednášky je žáky připravit a poučit tak, 
aby rozpoznali včas případná nebezpe-
čí. Řada žáků nyní zajisté zváží, jaké in-
formace týkající se  své osoby zveřejní. 
Nechť si všichni promyslí, jaké profi lové 
obrázky je nutné odhalit světu, a bude-
me společně doufat, že si děti poupraví 
svůj facebookový profi l.
Součástí přednášky byl i  naučný fi lm 
ze  série příběhů Seznam se  bezpečně, 
zabývající se problematikou dětské pro-
stituce a  sociálního inženýrství. Projekt 
Seznam se  bezpečně tvoří mj. tři fi lmy, 
jejichž cílem je upozornit na  nebezpe-
čí skrytá za  nejrůznějšími identitami 
na  internetu a  naučit děti řešit situa-
ce, do  nichž se  mohou snadno dostat. 
(Všechny tři díly jsou volně přístupné 
na www.seznamsebezpecne.cz).
V  průběhu celé přednášky mohli žáci 
klást dotazy, na které pan Traxler ochot-
ně a zasvěceně odpovídal. Z ohlasů sa-
motných žáků můžeme říci, že  je téma 
oslovilo, zaujalo a  seminář pro ně byl 
přínosem. Věříme, že téma bylo natolik 
prospěšné, že  se  nikdo z  dětí nestane 
obětí kyberšikany.
Panu Traxlerovi přejeme hodně úspě-
chů a těšíme na další přínosné setkání.
Mgr. Erika Novotná, vyučující informatiky

Počítač, mobil, tablet

Poděkování
Děkuji všem rodičům našich žáků, svým kolegyním a kolegům, davelskému panu starostovi Jiřímu Prokůpkovi, paní sta-
rostce obce Hvozdnice Heleně Kučerové a zastupitelům městyse Davle a obce Hvozdnice za pomoc s organizací příprav, 
stěhování a úklidu do náhradních prostor ve Hvozdnici. I díky vám se naši malí žáčci učí v útulných prostorách. Samozřej-

mě se ale těší na návrat do „velké“ školy, takže budeme moc rádi i za další pomoc při stěhování zpět.
S díky Jana Hrubá, ředitelka školy

Stravování pro veřejnost a fi rmy
Školní jídelna Davle nabízí možnost odběru obědů pro veřejnost a fi rmy za bezkonkurenční cenu:

hlavní jídlo + polévka 55 Kč
Výdej obědů každý pracovní den od 10.30 do 11.30 hodin do jídlonosičů nebo termoboxů.

Pro více informací volejte 257 770 004
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Mateřská škola a  já jsme se  potkaly 
v srpnu 1975. Škola jako mladá pětatři-
cítka a já jako čerstvá 19letá absolvent-
ka Střední pedagogické školy v  Berou-
ně, kterou tehdy na Místním národním 
výboru v  Davle vítali se  slovy: Víte, my 
bychom chtěli raději někoho staršího 
(dnes se trochu bojím, že by mohli chtít 
někoho mladšího), ale nikdo starší nebyl 
a já dostala první smlouvu hned jako ře-
ditelka školy na jeden rok. Po roce byla 
prodloužena o další rok a letos v srpnu 
jsem tu již byla 40 let.
Za  těch 40 let se  dokonale známe, tady 
hlavně já vím úplně všechno o  budově 
a zahradě. Ještě si pamatuji, co kde leží, kde 
jsou jaké rozvody, uzávěry pojistky atd.

Některé věci máme společné, škola i  já 
jsme přibraly, já na  váze a  škola třídy 
a děti. Z původní jedné třídy v základní 
škole s  několika dětmi má dnes škola 
5 tříd a 108 dětí.
Zatímco já za ta léta zestárla, škola zcela 
jistě omládla a získala na kráse.
Po  celkové rekonstrukci v  roce 
2011–2012 a  po  opravách po  povodni 
se může chlubit novou střechou, okny, 
výtahem, třídami, vybavením a novými 
rozvody vody a elektřiny atd.
No a  až  dostane škola v  těchto dnech 
zcela zrekonstruovanou zahradu, nebu-
de mít konkurenci široko daleko.
A  co nás trápí? Mě tedy zrovna nohy 
a  školu již jen poslední malá chyba 

na  kráse – výměna původního topení 
ve „staré části budovy“.
A  co nás obě naplňuje? No přece děti, 
které přinášejí do školy život a jsou naší 
budoucností. Pro mne jsou děti po ce-
lou dobu dobíjecí energií a jsou to děti, 
pro které především tuto práci dělám.
Všem děkuji za  to, že  nám svoje děti 
svěřujete, že se můžeme podílet na  je-
jich výchově a  vzdělání, a  pokud máte 
s mateřskou školou v Davli byť jen jednu 
dobrou zkušenost anebo na mateřskou 
školu rádi vzpomínáte, připijte jí na vý-
ročí, zůstaňte nadále jejími příznivci 
a popřejte jí vše nejlepší do dalších let.

PaedDr. Jarmila Jarůšková, ředitelka 
mateřské školy

Mateřské škole v Davli je letos 75 let

Okénko do školky

PROČ ZAPSAT DÍTĚ DO HVOZDÍKU?
1. V  lesní školce Hvozdík máme ještě 

pár posledních volných míst!
2. Od  osmi do  čtyř, zatím od  úterý 

do  čtvrtka, zabezpečíme vašemu 
dítěti program plný her, básniček, 
písniček, procházek v lese, ale i od-
počinek s pohádkou…

3. Nemáte to daleko, zázemí školky je 
v jurtě na Šerpinách.

4. Dítě zažije spoustu slavností (naro-
zeninovou, martinskou, adventní, 
vánoční…) a  vy je nemusíte orga-
nizovat.

5. I  v  podzimních plískanicích může-
te zůstat v  suchu doma či v  práci, 
a přesto vaše dítě stráví většinu dne 
venku, na zdravém vzduchu.

6. Než si vaše mrně ve školce zvykne, 
umožníme vám s  námi trávit celé 
dny a usnadnit mu tak vstup do nové životní etapy.

7. Celá vaše rodina získá nové přátele, zvlášť pokud přijdete v pátek na dopolední pro-

gram pro děti a rodiče.
8. Nebudete muset kupovat žádné drahé hračky: děti se naučí vystačit si s kamínky, šiš-

kami a klacíky.
9. Vaše děti nebudou potřebovat značkové oblečení: pod bahnem ho stejně není vidět.
10. A jednou za měsíc, každé třetí úterý můžete do školky poslat i svoje (pra)rodiče!

Za Hvozdík, Petra Potůčková
(www.hvozdik.cz)

inzerce
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Dne 20. 9. 2015 se zástupci oddílu Judo 
Davle – Štěchovice zúčastnili prestižní-
ho závodu ČP v Brně, kategorii ml. žáků 
ve  váze do  32  kg zde reprezentovala 
naše Michaela Novotná, která z  28  kg 
postoupila do  vyšší váhové kategorie. 

V  této váhové kategorii zde byla za-
stoupena všechna děvčata z  ČR, která 
měla již získané body z předcházejících 
závodů z  ČP v  tzv. Ranking listu ČSju 
(jedná se  o  nejlepší závodnice ve  své 
váhové kategorii z  celé ČR). Naší Míše 

se nepovedl úvodní zápas, ale v dalších 
zápasech již přesvědčivě zvítězila a zís-
kala tak pro svůj oddíl, svoji ZŠ a Davli 
prestižní medaili za 3. místo. Oddíl Judo 
Davle – Štěchovice tak i  nadále pro-
střednictvím svých závodníků vzorně 
reprezentuje svoji ZŠ, kde má zázemí, 
ale také DAVLI!!!

Ing. Miloslav Málek 
hlavní trenér a předseda oddílu 

Judo Davle – Štěchovice

V Teplicích se 3. října 2015 uskutečnil po-
slední závod v  rámci ČP v  judu, kterého 
se  zúčastnilo celkem asi 650 závodníků 
v  kategorii mladších a  starších žáků. Náš 
oddíl v  kategorii ml. žákyň opět vzorně 
reprezentovala naše malá Michaela No-
votná, která po  úspěchu na  ČP v  Brně – 
3. místo, si do Teplic přijela pro stříbrnou 
medaili a  místo druhé. A  byl to  opravdu 
mazec, ve fi nále bohužel trošku Míša zavá-
hala a body za techniku -bočák, které zís-
kala soupeřka, se jí ve 34 sekundách před 
koncem zápasu již dohnat nepodařilo, ale 
být to o trochu časově déle, určitě by Míša 
soupeřku udolala. Ta totiž viditelně měla 
z  naštvané Míši strach a  jenom před ní 
ustupovala a viditelně se boji a kontaktu 
s ní vyhýbala, bohužel čas byl proti Míše. 
A  tak druhé místo a  stříbrná medaile je 
zase obrovským úspěchem davelské-
ho juda a  Míša se  prakticky přesvědčila, 
že  na  vítězku prostě jak technicky, tak 
fyzicky má!!! Navíc získanými body v Ran-
king listu útočí Míša na první – druhé mís-
to ve své váhové kategorii.
V  kategorii ml. žáků po  čtyřměsíční zá-
vodní přestávce nastoupil Martin Dufek 
a hned od počátku se na tatami – zápasiš-
ti setkal se stejně dobrými soupeři, Martin 
se  snažil a  pral se  opravdu neuvěřitelně, 
chyběl mu už jen jeden vítězný zápas 
a popral by se o 3. místo. Nevyšlo to, bylo 
znát, že závodní výpadek, který byl způso-
ben Martinovým zlomeným kotníkem, je 
přece jenom znát. Ale i 7. bodované místo 
ze  zúčastněných 38 závodníků je veliký 
úspěch a  získané body do  Ranking listu 
posunou ještě Martina před Mistrovstvím 
ČR v listopadu v Ostravě na přední místo 
v jeho váhové kategorii.

V  kategorii starších žákyň hned v  úvod-
ním zápase zaperlila Doubravka Bílá svým 
vítězstvím nad soupeřkou z  pražského 
Dragonsu. V  dalším zápase na  celkovou 
vítězku ve  váze již neměla a  v  boji o  3. 
místo svůj úspěch z  prvního zápasu ne-
zopakovala. Ale i  Doubravka si z  Teplic 
do  Ranking listu odváží alespoň jeden 
bod a se 7 body se v rámci úspěšnosti na-
šeho oddílu v kate-
gorii starších žákyň 
umístila na  prvním 
místě!!! V  minulosti 
1 bod do  Ranking 
listu získala jen bý-
valá členka našeho 
oddílu Karolína Pa-
devětová.
V  kategorii starších 
žáků zastupoval 
oddíl Jára Pade-
vět a  první zápas 
se opravdu pral, do-
konce i bodově nad 
svým soupeřem 
vedl, ale bohužel 
stačilo jedno zavá-
hání při kontrování 
soupeře a  přísné, 
ale opravdu velice 
přísné zhodnocení 
ze  strany rozhodčí 
přiznalo vítězství 
Járovu soupeři. Pro 
přítomné trenéry 
i  trenéry z  jiných 
oddílů, kteří zápas 
sledovali, bylo roz-
hodnutí ve  pro-
spěch soupeře Járy 

Padevěta velkým překvapením. Na dalšího 
soupeře už Jára neměl, a tak odjel z Teplic 
smutný a  bez bodů. Ale i  on má 6 bodů 
v Ranking listu a na Mistrovství ČR v judu 
stejně jako Doubravka Bílá koncem měsíce 
JEDE!!!
Oddíl Judo Davle – Štěchovice prostřed-
nictvím svých závodníků opětovně vzorně 
reprezentoval jak svůj oddíl, tak i  svoji ZŠ 
v Davli, kde má zázemí, ale i své městečko 
Davli, a opětovně dokázal, že na republiko-
vou judo scénu oprávněně patří.

Ing. Miloslav Málek, hl. trenér a předseda 
oddílu Judo Davle – Štěchovice

Prestižní závod juda v Brně

Český pohár v judu v Teplicích

Sport

inzerce
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Končící velmi teplé léto přineslo vý-
znamné úspěchy našim sportovním 
družstvům. Muži letos upustili od účas-
ti v  Brdské lize a  specializovali se  pře-
devším na  Benešovskou ligu a  Fire 
Night Cup. Po  10 kolech Fire Night 
Cupu, z nichž první jsme pořádali u nás 
ve  Sloupu, obhájili muži skvělé loňské 
vítězství. V  Benešovské lize, do  které 
vstoupili jako nováčci, porovnali své 
umění s  novými soupeři a  dokázali 
vybojovat první místo v  celém seriálu 
10 závodů této ligy. Muži opět po roce 
vyhráli dvě prestižní hasičské ligy v jed-
né sezoně. Velmi úspěšnou sezonu 
v  hasičských sportovních ligách mají 
za  sebou i  naši mladí hasiči. Po  osmi 
závodech Podlipanské ligy vybojovali 
naši v kategorii starších celkové krásné 
2. místo. V sobotu 12. září pořádali ha-
siči z  Cholupic soutěž Dětský železný 
hasič TFA v  Komořanech. Již samotný 
název závodu napovídá, že  se  jedná 
o  náročnou, silovou a  vytrvalostní dis-
ciplínu. Pravidla jsme znali dopředu, tu-
díž tréninky po prázdninách byly zamě-
řeny na  motání hadic, tahání fi guríny, 
nošení dvou kanystrů vody, roztažení 
hadic, překonání bariéry a  údery palicí 
do hammerboxu. Každá kategorie měla 
přizpůsobenu zátěž svému věku, ale 
i tak šlo o velmi náročný závod.
Přípravka – Fanda Klusoň patřil až do po-
sledního úkolu mezi nejrychlejší závodní-
ky, ale bohužel těsně před domotáním 
hadice mu vypadla koncovka ze  středu 
a bylo po medaili – 10. místo z 12. Naštěstí 
si přivezl vynikající formu Jirka Prokůpek 

a skončil na výborném 2. místě.
Mladší dívky – V  této kategorii hájila 
sloupecké barvy pouze Aneta Fialová 
a skončila na krásném 3. místě z 9.
Mladší chlapci – Kluci si dokázali, že po-
kud chtějí být železní hasiči, musí na sobě 
ještě hodně makat. Adam Nástraha 
10.  místo, Vojta Nepraš 11. místo, Tonda 
Klusoň 19. místo a Fanda Liška 21. místo 
z 23.
Starší dívky – V této kategorii hájila slou-
pecké barvy pouze Markéta Vltavská. 
Měla to jednodušší než závodníci v ostat-
ních kategoriích, neboť se přihlásily pouze 
tři závodnice. Markéta bohužel v  zápalu 

boje zazmatkovala při motání hadice, což 
ji stálo prvenství, a skončila na 2. místě.
Starší chlapci – Kluci se  připravovali 
na  závod zodpovědně, což se  ukázalo 
v  konečném umístění. V  cíli bylo vidět, 
že  se  vydali ze  všech sil, ale za  vynikající 
umístění a čas závodu to stálo. Jakub Kurz 
1. místo a Kryštof Titěra 2. místo z 15.
Dorostenci – Jirka Johánek patří mezi 
naše zkušené hasiče. S  plným dýchacím 
přístrojem na  zádech a  v  zásahové obu-
vi nás všechny svým výkonem překvapil 
a umístil se na vynikajícím 1. místě z 9.
V  neděli 13. září jsme na  sloupeckém 
dětském hřišti pořádali XI. ročník Me-
moriálu Jaroslava Zajíčka, kterého 
se letos zúčastnilo 17 družstev. Jako no-
váčci přijeli účastníci SDH Lužná (okres 
Rakovník), SDH Kvasejovice (okres Be-
nešov), RAKÚ (okres Praha – východ 
z  SDH Radějovice a  Křížkový Újezdec). 
Konkurence byla v  obou kategoriích 
veliká. Putovní pohár bohužel opět ne-
zůstal doma, o  pouhých 0,32 sekundy 
ho obhájili hasiči z  Kostelce nad Čer-
nými lesy. Doprovodný program zpes-
třila již tradičním malováním na obličej 
Katka Obermajerová, které tímto veli-
ce děkujeme. Mladší postavili na  start 
3 družstva. Družstvo A mělo vždy pěkně 
rozběhnuté pokusy, ale vždy nám dělal 
problém nástřik na  levém terči.L Rych-
lejší pokus 24,73 s  stačil na  2. místo 
z  8. Družstvo B chybovalo v  1. pokusu 
na  rozdělovači, ale závodníci vylepšili 
2. pokus. Čas 25,94 s letos stačil na ne-
populární 4. místo. Družstvo C složeno 

z našich nejmladších členů bohužel ne-
mělo ani jeden povedený pokus. Každý 
útok byl dokončen, ale čas 41,20 s sta-
čil na  8. místo. Starší měli 2 družstva 
s cílem bojovat o nejrychlejší útok dne, 
tudíž o putovní pohár. Družstvo A se ne-
vyvarovalo malých chyb ani v  jednom 
pokuse, což nás bohužel připravilo 
o  prvenství. Přesto jsme na  domácí 
půdě ostudu neudělali a  zaběhli lep-
ší časy než minulý rok. Rychlejší pokus 
19,09 s – 2. místo z 9. Družstvo B v obou 
pokusech chybovalo na  spojení savic, 
tudíž medailové naděje se  rozplynuly 
již při výstřiku vody z mašiny. Rychlejší 
pokus 26,10 s – 6. místo.
V  sobotu 19. září se  konaly oslavy za-
ložení SDH Buš. Při té příležitosti bylo 
netradičně na podzim uspořádáno jarní 
kolo okrskové soutěže. Sloupečtí posta-
vili na start družstvo žen a mužů. Obě-
ma družstvům se  dařilo skvěle. Ženy 
v  trošku upravené sestavě zaběhly ví-
tězný čas 23,48 s. Muži neponechali nic 
náhodě a pojistili si druhé místo v sou-
těži a první v okrsku s časem těsně pod 
20 vteřin. Tyto výkony nám zajistily po-
stup do okresního kola v roce 2016.
Na podzim nás čekají ještě další soutěže, 
ukončení sezony, vyhlášení Sloupecké-
ho hasiče 2015 a mnoho dalších aktivit. 
Všem příznivcům děkujeme. Bližší infor-
mace o činnosti sboru a chystaných ak-
cích najdete na www.sdhsloup.cz.

Za SDH Sloup Sváťa Chrastilová, kro-
nikářka sboru, Michal Zrno, vedoucí 

mladých hasičů

Aktuálně z místních spolků

Léto 2015 u sloupeckých hasičů
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Aktuálně z místních spolků

Od  poslední zprávy čtenářům vyjela 
JSDH Davle ke  dvěma případům a  zú-
častnila se  praktické odborné přípravy 
v rámci výcviku velitelů a strojníků.
16. srpna vyjela jednotka k úniku nebez-
pečných látek k chatové osadě na Libřici. 
Jednalo se o velkou louži vyteklého oleje 
z automobilu, která se táhla asi 100 met-
rů, a část vytékala do potoka. Na likvida-
ci byly okamžitě nasazeny sorpční pro-
středky a skvrna byla odstraněna.
6. září vyjela jednotka v počtu 1 + 3 k požáru 
kontejneru na Petrov. Po průjezdu Chlom-
kem byla jednotka operačním střediskem 
stažena a požádána o zálohu na místě z dů-
vodu špatné přístupnosti. Požár byl zlikvi-
dován jednotkou HZS Jílové 1C proudem.
3. října absolvovali pozvaní členové cyk-
lickou odbornou přípravu velitelů a stroj-

níků ve Štěchovicích. Odborná příprava 
se skládá z teoretické (jarní) a praktické 
(podzimní) části. Sbor dobrovolných 
hasičů či výjezdové družstvo obce je 
uniformovaná jednotka, proto prvním 
krokem bylo absolvování pořadové pří-
pravy. Tato neoblíbená, leč nezbytná 
činnost je vizitkou každé jednotky. Další 
stanoviště bylo více praktické – jednalo 
se  o  správný výběr vodního čerpadla 
při určitém typu práce u zásahu (dálko-
vá doprava vody s převýšením či rychlé 
doplňování vody do  cisterny na  čerpa-
cím stanovišti). Každé čerpadlo má jiné 
technické specifi kace: průtok [l/min], 
tlak [MPa], přepravní hmotnost [kg], vý-
stup [C52/B75]; proto je nutné znát tuto 
problematiku. Výběr agregátu může ze-
fektivnit i zhoršit průběh prací při zása-

hu. Třetím stanovištěm byl břeh Vltavy, 
kde probíhal nácvik a ovládání vodního 
plavidla, použití ochranných prostředků 
s námětem záchrany tonoucího z volné 
vodní hladiny s  následnou resuscitací. 
Na závěr jsme porovnali vybrané druhy 
zásahových proudnic pro některé apli-
kace – lesní požár hrabanky, požár bytu, 
automobilu, hašení z  výškové techniky. 
Jako u výběru čerpadla je důležité znát 
parametry jednotlivých proudnic, tudíž 
jaké jsou možnosti použití, z  toho ply-
noucí efektivita a  kultura hašení. Tímto 
výcvikem obnovili platnost svých osvěd-
čení tito členové: Karel Ježdík (S), Pavel 
Liška (S), Jiří Macků (V), Jaromír Němec 
(V), Alexander Sedláček (V).

Alexander Sedláček
velitel JSDH Davle

Dne 19. září 2015 se uskutečnil další z na-
šich celodenních výletů. Tentokrát jsme 
děti vzali do  zážitkového areálu Duho-
vého parku v obci Třebovle. Pro rychlost 
a  bezproblémovost jsme dopravu zajis-
tili třemi osobními auty. Děkujeme řidi-
čům Ivetě, Radkovi a Jaromírovi za bez-
pečnou jízdu, náklady s cestou spojené 
a čas, který dětem věnovali. Po příjezdu 
do  parku jsme všichni dostali Duhové 
pasy, kde byly zaznamenány veškeré ak-
tivity, které nás v parku čekají. Po přečte-
ní pravidel jsme se  vydali vstříc zábavě 
a  zážitkům. Vyzkoušeli jsme si minigolf, 
horolezeckou stěnu a skákání na obřích 
nafukovacích překážkách. Podívali jsme 
se do minizoo a na vystoupení s lachtany 
a některá zvířátka jsme si také pochovali. 
Řešili jsme řadu úkolů zábavných i pouč-
ných a  přemýšleli jsme nad triky a  čáry 
úžasného kouzelníka. Děti si užily krás-
ný letní den plný zábavy a všichni jsme 
se vraceli vydovádění, unavení a s úsmě-
vem na tváři.
Letošní sezona v  Duhovém parku již 
skončila, ale jeho návštěvu můžeme 
pro příští rok vřele doporučit. Rozhod-

ně ani Daveláček tam nebyl naposle-
dy. Tentokrát s  námi jelo 6 našich dětí 
a jedna maminka. Na fotografi e z výle-
tu se můžete podívat na našich webo-
vých stránkách www.davelacek.cz.
Další celodenní výlet připravujeme 
na období podzimních prázdnin. V pá-
tek 30.  10.  2015 plánujeme turistický 
výlet do Krkonoš, kde zdoláme Sněžku. 
Výlet je určený pro širokou veřejnost 
a těšíme se na společné setkání.

Sbírka oblečení a  obuvi podzim 

a zima 2015

Letošní sbírka oblečení a obuvi podzim–
zima proběhla na  začátku měsíce října. 
Shromážděné oblečení bylo nejdříve 
nabídnuto našim potřebným rodinám, 
se  kterými pravidelně spolupracujeme. 
Nevyužité oblečení bylo zcela mimořád-
ně předáno tam, kde je ho nejvíce potře-
ba. Nejsme lhostejní ke zcela mimořádné 
situaci, která vznikla ve světě v důsledku 
uprchlické krize. Při myšlence pomo-
ci neřešíme politickou a  náboženskou 
stránku věci, ale pomáháme dětem a ro-
dinám, kteří někde na  hranicích cizích 

států žijí zcela bez prostředků a teplého 
oblečení ve  špatných podmínkách. Da-
veláček pravidelně podporuje a  pořádá 
sbírky pro lidi v  nouzi a  tito lidé se  do-
stali do  velmi těžké životní situace. Dě-
kujeme všem, kteří se  s  námi do  sbírky 
připojili a  ochotně pomohli. Děkujeme 
za  fi nanční pomoc, za  veškeré hygie-
nické a  potravinové dary, za  přikrývky 
a  spacáky a  za  teplé oblečení. Moc nás 
potěšilo, kolik se  nás sešlo ochotných 
pomoci a kolika lidem touto sbírkou mů-
žeme pomoci. Garantujeme, že  veškerá 
pomoc se dostane tam, kde je jí nejvíce 
potřeba. Jsme v  kontaktu s  lidmi, kteří 
jsou přímo na  hranicích států a  pomá-
hají tam. Nashromážděné věci osobně 
odvezeme a předáme. Fotografi e z cesty 
budou zveřejněny na  našich webových 
stránkách www.davelacek.cz.
Bohužel uprchlická krize je dlouhodobý 
problém. Aktuální informace k této otáz-
ce a možnosti pomoci budeme dále zve-
řejňovat na našich webových stránkách.

Čtenářům Soutoku přejeme příjemné 
podzimní dny a děkujeme za přízeň.

Daveláček o.s.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů

Výlet do Duhového parku
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Aktuálně z místních spolků

Vltavanské spolky z Prahy, Davle a Ště-
chovic byly vedením Pražské paropla-
vební společnosti pozvány na  závěr 
oslav 150 let jejího trvání. Akce se usku-
tečnila 22. srpna 2015 a  celkem se  jí 
v  Praze zúčastnilo z  Davle 9, Prahy 7 
a ze Štěchovic 5 krojovaných členů. Pro-
gram byl bohatý. Prvním naším úkolem 
bylo vytvořit koridor krojovaných vlta-
vanů se  spolkovými prapory při nástu-
pu VIP hostů na parník Vyšehrad, který 
absolvoval celodenní plavbu 74  km 
z Prahy na Slapy a zpět. U této příležitos-
ti byl vydán pamětní list včetně plaveb-
ní mapy s vyznačením významných míst 
na celém úseku plavby. Po vyplutí par-

níku Vyšehrad jsme nastoupili na parník 
Vltava, na  kterém zájemci měli mož-
nost zhlédnout krásy povodí řeky Vlta-
vy pod Barrandov a  zpět. Dopoledne 
se  tato plavba opakovala ještě jednou. 
V 11 hodin pak na lodi Petra byl připra-
ven odpolední a večerní program, který 
pod taktovkou moderátora zahájil Pavel 
Mácha, D. Sahula a J. Hamza – předsta-
vitelé společnosti. Po krátkém proslovu 
byl přípitek a  porcování připraveného 
dortu pro děti. I  zde krojovaní vltava-
né a  vodníci stáli po  stranách tribuny 

čestnou stráž. Dále následoval 
pořad pro děti o  vodníku Ře-
šátkovi, prázdninová fi esta pro 
malé i  velké tanečníky. Veselá 
latino vlna na  hladině Vltavy. 
Samba, cha -cha, tango, cum-
bia, reggaeton jam session. 
Odpoledne pak Malované 
pohádky z  pohádkové země, 
Kouzelná babička, netradiční 
smyčcové trio. Spojení atrak-
tivního vzhledu s  virtuózním 
hraním od klasiky k  rockovým 
skladbám. Program pak pokra-
čoval až  do  večerních hodin 
a byl ukončen koncertem a oh-
ňostrojem.

Text MVDr. E. Slanec
Foto Ing. J. Bílek

Vltavan Davle na závěrečných oslavách 150 let 
trvání Pražské paroplavební společnosti a.s.

dokamen.cz
inzerce
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Jak to všechno začalo? Sešlo se nás pár, 
pár lidí z Davle a řekli jsme si:
„Zapomínáme na  tradice, pojďme je 
oživit! A  proč bychom na  to  měli být 
sami? Přizveme rodiny s  dětmi a  mla-
dé – nejen Daveláky!“ Proto jsme si 
v červenci založili Spolek Trepka. Je nás 
několik nadšenců, kteří mají chuť bavit 
sebe, děti i dospělé, připomínat tradice 
a  chovat se  ohle-
duplně k  přírodě. 
A proč název Trep-
ka. Mnozí si před-
staví domácí obuv 
nebo bačkůrky. 
Trepka je ovšem 
také unikátní živý 
organismus – jed-
nobuněčný živo-
čich. A  náš Spolek 
Trepka? Má mnoho 
významů, a ty si můžete najít v naší kří-
žovce. (Je vpravo.)
O nápady v Trepce opravdu není nouze, 
dokladem toho je i první podzimní svá-
tek, kdy jsme uskutečnili Svatováclav-
ské setkávání a tvoření. Svatováclavské 
proto, že  Svatý Václav je patron české 
země a tradice je potřeba si připomínat. 
Setkávání proto, že spěcháme, pracuje-
me a zapomínáme se potkávat, povídat 
si a  odpočívat. A  tvoření? Zkrátka ať si 
i děti užijí a vyzkouší něco nového.
V  Trepce jsme dali hlavy dohromady, 
oslovili známé, známé známých a ti nám 
doporučili své známé. Tím mohla vznik-
nout pestrá kombinace stánků a  dílni-

ček, kterou jste si mohli užít i  vy 26. 9. 
v davelském parku.
A  jak to ve skutečnosti probíhalo? Děti 
tvořily v dílničkách věnečky z listů, kor-
kové lodičky, amulety pro štěstí, zdobily 
perníčky a  tiskly na  tašky, trička a  sáč-
ky. Výbornou zábavou bylo malování 
na  obličej. Jen pro pokochání nebo 
i k nákupu jste se mohli zastavit u stán-
ků našich šikovných sousedů. Zde jste 
mohli objevit šperky Marty Olejárové, 
podzimní dekorace Lenky Salomonové, 
ručně šité textilní hračky, přívěsky a pe-
něženky a  v  neposlední řadě i  pletené 
šály. U Moniky Petráškové si děti mohly 
namíchat koupelové soli a maminky za-
koupit biokosmetiku.
Ke  správnému společenskému setkání 
patří i  dobré jídlo a  pití. Tentokrát po-

kud možno alespoň trochu staročeské, 
vždyť se obracíme k tradici našeho pa-
trona! Výborný burčák a víno od Honzy 
Laššáka z Vinařského dvora. Ovšem va-
řilo se  i  v  Trepce! Připravili jsme nejen 
staročeská jídla ze špaldy, pohanky a ci-
zrny a polévku z kotlíku, ale i palačinky, 
staročeské moučníky a  bylinkové čaje. 
Všemi smysly jsme si užívali výbornou 
kávu z domácí pražírny Prokopio. Davel-
ští hasiči smažili bramboráky, zelňáky 
a klobásy do roztrhání těla, pivo a limča 
nemohly chybět. Při odchodu si většina 
z nás zakoupila živé ryby od Honzy Daň-
ka z Chotouně.
Vše proběhlo v úžasné pohodě, mnoho 
se  jedlo, pilo, povídalo a  vyrábělo. Ne-
zbývá než se těšit na další ročník, na kte-
rý rádi pozveme šikovné řemeslníky ne-
jen z Davle a okolí. Kromě jiného se už 
teď můžete těšit na  masopust, který si 
zajisté nenecháte ujít.

Křížovka

1. T

2. R

3. E

4. P

5. K

6. A

Legenda

1. Zvyklosti předávané z generace na ge-
neraci (např. Velikonoce, Vánoce)

2. Příjemná emoce vznikající v  reakci 
na úspěch či zisk nebo když se nám 
něco povede

3. Ochrana životního prostředí
4. Veškerá hmota a  energie na  Zemi. 

Vše živé a neživé, co nás obklopuje
5. Jiný výraz pro přátele
6. Jednání, činnost, akce

Řešení:

TRADICE

RADOST

EKOLOGIE

PŘÍRODA

KAMARÁDI

AKTIVITA

Svatováclavské setkávání a tvoření
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Po červnové povodni 2013 se nám po-
měrně rychle podařilo napravit veškeré 
škody. Na  začátku podzimu povodeň 
připomínaly zničené komunikace V Kej-
síři, Na Třešňovce a V Borovíčku a neutě-
šený stav zahrady mateřské školy. Proto 
jsme ihned po  vypsání dodatečné vý-
zvy č. 54 „Rozvoj infrastruktury pro en-
vironmentální vzdělávání, poradenství 
a  osvětu (ERDF) Operačního programu 
životního prostředí nezaváhali a pokusi-
li se  na  fi nanční prostředky z  Evropské 
unie dosáhnout. Jediná komplikace 
byla skutečnost, že  výzva byla vypsá-
na v  prosinci a  v  lednu 2014 měla být 
podána. Z  minulých let jsme měli při-
pravenou studii rekonstrukce zahrady 
s  názvem Kouzelný přístav, na  které 
se podílely děti mateřské školy a poku-
sily se  nakreslit, co by  se  jim na  zahra-
dě líbilo. Vše se točilo kolem vody, lodí, 

pirátů a námořníků, tak jsme se rozhodli 
v  této ideji pokračovat. Podařilo se  mi 
přemluvit několik lidí, aby i  ve  vánoč-
ním čase pracovali, a  vše se  podařilo 
tak, aby byla dokumentace předána 
včas na Státní fond životního prostředí 
(SFŽP). Velké poděkování tak patří pro-
jektantům paní Lucii Miovské a Ing. To-
máši Císařovi a paní Lubice Kotoučkové, 
která měla na starost administraci pro-
jektu vůči SFŽP.
S projektem jsme vás seznámili v Sou-
toku 1/2014 a  čekali jsme, jak dopad-
neme, protože SFŽP v lednu prodloužil 
termín pro podávání žádostí. Tak pa-

novaly jisté obavy, které se rozplynuly 
v  červnu 2014, kdy naše žádost byla 
akceptována. Náš projekt navíc patřil 
pouze mezi několik málo zahrad pro 
environmentální výchovu, který byl 
podpořen. V srpnu jsme ukončili výbě-
rové řízení a v říjnu 2014 byla podepsá-
na smlouva s  vítěznou fi rmou Green 
Project s.r.o., která se zavázala dílo pro-
vést za cenu 2 059 095 Kč včetně DPH. 
V  listopadu 2014 nám na  základě vý-
běrového řízení bylo dáno rozhodnutí 
o  poskytnutí dotace. V  březnu 2015 
byla fi rmě Green Project s.r.o. předáno 
staveniště, aby mohla zahájit veškeré 
práce na  realizaci zahrady, která měla 
být dokončena do 31. 8. 2015. Bohužel 
fi rma nebyla na  stavbu řádně připra-
vena, stavební práce začaly až  v  srp-
nu, a tak došlo ke značnému zpoždění 
na  stavbě, která velmi komplikovala 

život ve  školce. Kouzelný přístav byl 
do užívání předán až 25. září 2015 s ně-
kolika nedodělky, které měly být od-
straněny do 2. října.
V  době čtení tohoto článku novou za-
hradu mateřské školy již využívají děti 
s  výjimkou několika ploch, kde musí 
dorůst travní kryt. V zahradě byla fi rmou 
pana Tomáše Novotného vybudována 
závlaha ze  studny, která ušetří pení-
ze na  následnou údržbu výsadby šesti 
stromů a  několika stovek keřů, bylin 
a okrasných trav.
Výsledek projektu „Přírodní zahrada – 
Kouzelný přístav“ odpovídá předpokla-
du, aby zahrada sloužila dětem k zába-
vě i vzdělávání. Celý koncept je založen 
na  třech základních tezích – kontakt 
s přírodou, kreativní hry a zdravý a při-
měřený kontakt s rizikem.

KONTAKT S  PŘÍRODNÍM PROSTŘE-

DÍM – ENVIRONMENTÁLNÍ VÝCHOVA 

A ČINNOSTI

Navržené plochy poskytují prak-
tické možnosti seznámení se, pozo-
rování a  vlastního prožitku, zejména 
v návaznosti na fl  óru a faunu (např. pro 
seznámení s ročními cykly je určena tra-
vinová džungle – klíčení výhonků, plné 
letní olistění, květy vlající v  podzimním 
větříku, zimní zlaté zbarvení – šmik 
a  výroba výrobků ze  stébel). V  tomto 
směru se  uplatní venkovní učebna – 
prvek k  pozorování, zkoumání, ale 
také pro tvůrčí používání domácích 
dřevin. Názorné jsou i  domky a  úkry-
ty pro živočichy v  zahradě, záhony 
pro zahradničení, expozice českých 
ohrožených druhů keřů a rostlin.

Přírodní zahrada – Kouzelný přístav
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VÝCHOVNÉ A  KREATIVNÍ HRY 

VE VZTAHU K  PŘÍRODĚ, VOLNÁ HRA 

A ZKUŠENOSTNÍ UČENÍ

Prvky pro volné tvoření dětem umožňují 
seberefl exi, vzájemnou komunikaci 
i  vlastní rozhodnutí, jaké činnosti se  bu-
dou věnovat. Důležitým místem, kde 
bude možné tvořit z přírodních materiálů 
a simulovat různé hry na role, bude ven-
kovní učebna – amfi teátr, dále několik 
domečků a  polochýšek. Velkým zdrojem 
poučení, zábavy a zkoumání bude vodní 
prvek, pískoviště a balíky slámy.

ZDRAVÝ A  PŘIMĚŘENÝ KONTAKT 

S RIZIKEM – DYNAMICKÉ AKTIVITY

Pro ontogenetický vývoj jsou dynamické 
aktivity nezbytné, v  přírodních zahra-
dách mají důležitý přesah. Kromě toho, 
že  jsou doplněny environmentálním ná-
bojem, umožňují širokou škálu možnos-

tí pro volnou a  přirozenou hru a  odhad 
vlastních možností a  rizik. Takové prvky 
posilují dětskou sebedůvěru i  pro pobyt 
a  hraní ve  volné přírodě. K  tomu jsou 
v zahradě navrženy prvky, jako jsou kme-
ny pro lezení, klouzačka a dřeva na leze-

ní, lezení po svahu, houpačka, místo pro 
balíky slámy. Pod centrálním stromem 
bude umístěno balancoviště. Pro běhání, 
aktivity s  míčem a  hry na  volné ploše je 
navrženo/zachováno hřiště.

Mgr. Jaromír Němec

Zdravím vás, čtenáři Soutoku. Nedá mi to, 
abych se  s  vámi nepodělila o  myšlenky, 
které mě poslední dobou napadají. Jsou 
o  zemi. A  nemyslím tím zem v  úzce za-
hradnickém pojetí, ale zem obecněji, spí-
še jako planetu, ale ne zase tak odtažitě, 
spíše jako ten kus planety, který mám tře-
ba před domem. Nebo zem, co mám čas-
to pod nohama, kopec na který lezu a tak.
Podnětem k  těmto myšlenkám bylo, 
že  si častěji uvědomuji radost, kterou 
ve  mně země vyvolává. Někdy jedno-
duše, když připravuji jídlo z  domácí 
zeleniny. Někdy překvapivě při běhání, 
tím pevným pocitem pod sebou nebo 
jedinečnou vůní.
Když se  dám do  přemýšlení o  zemi, 
hned mi naskočí pocit „provinilého dí-
těte“, jak ji jako civilizace ohrožujeme, 
znehodnocujeme, vykořisťujeme. Infor-
mací o tom je kolem nás spousta.
Raději tedy přemýšlím, jak zemi vnímá 
a zakouší každý z nás. To už je příjemněj-
ší, tam je mnoho koníčků, zálib, sportů, 
zvyků, jak se  potkáváme se  zemí. Pře-
kvapilo mě například, kolik lidí si sbírá 
různé bylinky v přírodě na čaj i jiný uži-
tek. (Dělali jsme letos pro Den  s  Lesy, 

který pořádají Lesy ČR, zastavení s  ča-
jem z lesních bylin a s mnoha lidmi jsme 
si na to téma výborně popovídali.)
Ve společnosti, v níž žijeme, si zemi roz-
dělujeme na různé kategorie podle úče-
lu využití. Ty nám také určují, jak se kde 
můžeme a nemůžeme chovat, a to zase 
nějak určuje náš vztah k zemi na daném 
místě. Jinak se cítíme a chováme v kra-
jině, tedy ve volné přírodě, na výletech, 
v lesích a horách. Jinak se cítíme a cho-
váme v parcích a veřejných plochách ze-
leně, tam si asi málokdo zdřímne nebo 
tam nemůžeme často rozdělat oheň. 
Ani na  jablka tam moc nechodíme, 
i  když tam rostou. A  jinak se  chováme 
a  cítíme v  zahradě. Tam snad můžeme 
radost ze  země pociťovat volněji. Mů-
žeme tvořit její obraz podle vlastních 
představ. Mrzí mě, že  se  málo těchto 
zážitků ve  společnosti sdílí. Například 
na výstavě Zahrada Čech v Litoměřicích, 
která právě proběhla, si takový obrázek 
opravdu neuděláte, místo ducha zahra-
dy tam nasajete jen hromadu krámů 
jako v  jakékoli tržnici. A  ve  všech běž-
ných médiích to není o moc lepší.
Ale zpět k  té radosti. Vztah k  zemi je 
přece univerzální a měl by znít ve všech 
prostředích stejně, v  zahradě v  parku 
i v krajině – to je asi ten ideál.
Tyto různé myšlenky mě přivedly na ideu 
změnit svůj vztah k zemi z pocitu, že jsme 

její „neposlušné a  zlobivé děti“, které ji 
ničí, ohrožují a  drancují, na  pocit „dětí 
vděčných a radostných“. Užít si na zemi, 
co nás těší, živí a pak za to poděkovat. Vě-
řím, že  taková změna pohledu na  zemi 
vede k citlivějšímu chování v zahradách 
i v parcích i v krajině.
A  pro nás, kteří máme to  potěšení 
zakoušet zemi v  Davli a  jejím okolí, 
je to  myslím snazší než leckde jinde 
na světě. Zdejší dynamická krajina, kte-
rá lahodí oku, kam se jen podíváme, nás 
k radosti a vděčnosti úplně vybízí.

Přeji vám krásné podzimní dny
Jitka Emlerová, DiS.

List nejen o listech

O zemi

inzerce
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Dětský ostrůvek

Kdo jsi?

Být sám sebou. Co to  vlastně v  dnešní 
době znamená? Dalo by se říct, že dnes 
je to  až  vzácnost. Většina dospělých 
se  nechá ovlivnit reklamami, nabídka-
mi, internetem a tím nejhorším, necha-
jí se  strhnout davem. A  co potom děti 
v dnešní generaci? Ty nemají tak silnou 
vůli jako dospělí…
Každý napodobuje toho druhého, aby 
byl „in“ a ostatní ho brali do party, kde 
se každý podřizuje jednomu, který určí, 
co se  má nosit, jaký bude styl, mluva 
a  chování, které spěje většinou k  hor-

šímu. Tomuto říkáte přátelství? Tohle 
že znamená žít svůj vlastní život? Podle 
mě tedy rozhodně ne.
Nejhorší je, že  ti, kteří vynikají čest-
ností, slušným životním stylem, nábo-
ženstvím nebo vzhledem jsou slovně 
napadáni, šikanováni fyzicky či psy-
chicky, všelijak ponižováni nebo v lep-
ším případě jen ignorováni vyřazením 
z kolektivu. Asi si teď myslíte, že je vý-
hodnější být jako ostatní – povrchní je-
dinci… Věřte, že není, žijete přece svůj 
život, ne cizích lidí. Všechno jde, když 
se chce. Buďte sami sebou! Já ze svých 

zkušeností vím mnoho. Denně vidím 
a  zažívám podobné případy, o  kte-
rých zde píši. Na ulici, v parku a hlavně 
ve škole, kde se prosazují slabomyslná 
a  ubohá pravidla. Kdo nemá iPhone 
či značkové boty, jako by  neexistoval. 
Však to každý z vás zná…
Je to jen věc názoru, můj názor už znáte. 
Tak jaký je váš? Přece nezáleží na obalu 
– na povrchu každého z nás, ale na tom, 
jací jsme uvnitř. Tam má každý svou 
světlou a temnou stránku. Tak si vyber, 
kterou popíšeš víc…

Dominika Holubová z 9. třídy

Úvaha z hodin českého jazyka v devátém ročníku

Putování kapky vody

Komiksové zpracování tématu koloběh vody z hodin přírodovědy v pátém ročníku.
Autorka Barbora Jelínková ze třídy 5. A

Mateřská škola 

Davle 

a 

Základní škola 

Davle

zve všechny děti 
a dospěláky na

tradiční davelský 

lampionový průvod.

Sejdeme se 
v úterý 3. 11. v 16 hodin 

u mateřské školy 
v Davli 

a průvod zakončíme 
v parku 

před základní školou.

Lampionky a světýlka vítána, 
občerstvení pro malé i velké 

v parku zajištěno.
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Koupím pole, louky, zahrady do 60 Kč/m2. Tel.: 603 442 474. 
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Říjen

17. 10. – Drakiáda od 14 hodinna polní cestě mezi Davlí a Mě-
chenicemi (městys Davle)
28. 10. – Zájezd na výlov rybníku Musík (Vltavan Davle)
31. 10. – Uctění památky zesnulých (Vltavan Štěchovice a Vl-
tavan Davle)

Listopad

3. 11. – Lampionový průvod – od 16 hodin na zahradě Mateř-
ské školy (MŠ a ZŠ Davle)
26. 11. – Slavnostní rozsvícení vánočního stromečku 
od 17 hodin (ZŠ Davle, městys Davle)
28. 11. – Mami, tati... – tradiční vánoční dílny ve školní druži-
ně od 14 hodin (ZŠ Davle)
29. 11. – Rozsvícení vánočního stromu ve Sloupu (SDH Sloup)

Prosinec

5. 12. – Mikulášská besídka od  14 hodin ve  společenském 
sále Hotelu Pivovar (městys Davle – kulturní komise)
5. 12. – Kafíčko nejen pro seniory od 17 hodin ve společen-
ském sále Hotelu Pivovar (městys Davle – kulturní komise)
24. 12. – Půlnoční mše svatá v kostele sv. Jana Nepomuckého 
ve Štěchovicích od 24 hodin (farnost Štěchovice)
25. 12. – Narození Páně, Boží hod vánoční – mše svatá – 
od 8 hodin v kostele sv. Kiliána, od 10 hodin v kostele sv. Petra 
a Pavla ve Slapech, od 18 hodin v kostele sv. Jana Nepomucké-
ho ve Štěchovicích (farnost Štěchovice)
26. 12. – Sv. Štěpán – mše svatá – od 8 hodin v kostele sv. Kili-
ána, od 10 hodin v kostele sv. Petra a Pavla ve Slapech (farnost 
Štěchovice)
26. 12. – Slavnostní schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve spo-
lečenském sále Hotelu Pivovar
Prosinec 2015 – Výstava betlémů (SDH Davle)
Prosinec 2015 – Vánoční besídka spojená s malými vánočními 
trhy (MŠ Davle)

Únor 2016

13. 2. 2016 – Ples Vltavanu Davle ve společenském sále Hotelu 
Pivovar
14. 2. 2016 – Valná hromada Vltavanu Davle od  14 hodin 
ve společenském sále Hotelu Pivovar

Kalendárium

inzerce

ZAHRADNICKÉ PRÁCE
údržba zeleně

• kácení a prořezy rizikových stromu
• likvidace pařezů frézováním, štěpkování větví
• zakládání trávníku a pokládka travních koberců
• sekání a provzdušňování travnatých ploch
• stříhání živých plotu
• úprava dlouhodobě neudržovaných pozemků
• návrhy, realizace a celoroční údržba zahrad

w w w . z a h r a d y - z e l e n . c z
Eduard Pacák mobil: 605 789 346

Přijďte se podívat, jak nám stromy pěkně rostou.
Kdy: 17. 10.  2015

Kde: polní cesta mezi Davlí a Měchenicemi  
(cesta spojující Davli a silnici z Měchenic do Sloupu)

Program: 14:00 – 16:00 Drakiáda 

S sebou vezměte: draka, vítr a dobrou náladu

Pokud je to možné, auto ponechte doma.

Přijďte strávit hezké odpoledne mezi své přátele a známé. Těšíme se na Vás!

Městys Davle

Městys Davle Vás srdečně zve na

DRAKIÁDU



krátkodobý i dlouhodobý pronájem horských kol 

      + 420 724 597 820

Autoservis:
mechanické práce a diagnostika
opravy karoserií
rovnací rám

servis klimatizací
geometrie, brzdy, oleje 

Pneuservis:

 

servis@kv-car.cz

606 665 035
www.kvcardavle.cz

autoservis

inzerce

                                                  
                                                  

                                                  
                                                  


